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Zápisnica zo zasadnutia OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA  

konaného dňa 19. 09. 2024 o 16:00 hod. v zasadacej miestnosti OcÚ v Kapušanoch 

  KY-147/2024/OcU-5 

Dátum konania:  19. 09. 2024 

Začiatok rokovania:  16:00 hod. 

Miesto rokovania: zasadacia miestnosť OcÚ Kapušany 

Rokovanie OcZ: 4/2024 

Prítomní: Ing. Ján Zemčák, starosta obce 

  Jozef Bača – vopred sa ospravedlnil 

Mgr. Peter Germuška  

  Peter Husovský  

Mgr. Irena Kasalová, Dis. art. – vopred sa ospravedlnila 

Renáta Maňkošová 

  Radoslav Namešpetra 

RNDr. Pavol Petrovský  

  Ing. Igor Revay  

  Ľubomír Marcin 

  Ing. Ján Tirpák, hlavný kontrolór obce  

  PaedDr. Marcela Kertysová 

  Bc. Veronika Masná 

  Ing. Jana Antolová 

  Mgr. Magdaléna Verčimáková, zapisovateľka 

   

 

Zverejnený program: 

 

1. Otvorenie 

2. Voľba komisií /návrhová, určenie overovateľov zápisnice/ 

3. Schválenie zverejneného programu 

4. Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OcZ zo dňa 09. 07. 2024 

5. Správa ZŠ s MŠ Kapušany o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch 

a podmienkach za šk. rok 2023/2024 

6. Rozpočtové opatrenie starostu obce Kapušany č. 1/2024 

7. Rozpočtové opatrenie obce Kapušany č. 4/2024 

8. Zmluva o budúcej kúpnej zmluve pre VVS, a.s. Košice na pozemok pod čerpacou 

stanicou ČS 2 v rámci stavby „FINTICE – Vodovod, kanalizácia a ČOV“ 

9. Zmluva o zriadení vecného bremena v prospech VVS, a.s. Košice, k vybudovaniu 

verejnej kanalizácie v rámci stavby: „Fintice kanalizácia“ 

10. Zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena pre SVP, š.p. k stavbe: 

„Rekonštrukcia cestného mosta v obci Kapušany“ 

11. Žiadosti: 

a) Žiadosť o predĺženie platnosti  nájomnej zmluvy  v 18 b.j.  v obci  Kapušany 

b) Žiadosť o schválenie príspevku na prevádzku zariadenia opatrovateľskej služby 

NsP Sv. Jakuba, n.o., Bardejov 

12. Rôzne 

13.  Slovo občana 17:00 hod. – 17:30 hod.  

14. Záver   
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K bodu 1 Otvorenie 

 

Pán starosta privítal všetkých prítomných na rokovaní OcZ. Konštatoval, že na úvod 

rokovania je prítomných 7 poslancov, vopred sa ospravedlnila p. Kasalová a p. Bača z dôvodu 

práceneschopnosti. OcZ je uznášaniaschopné. Starosta obce privítal na zasadnutí riaditeľku 

a ekonómku ZŠ s MŠ Kapušany a ekonómku obce. 

 

K bodu 2 Voľba komisií /návrhová, určenie overovateľov zápisnice 

 

Do návrhovej komisie p. starosta navrhol: Mgr. Petra Germušku, za overovateľov 

zápisnice Ľubomíra Marcina a Petra Husovského. Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 232/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch 

• schvaľuje návrhovú komisiu:  Mgr. Petra Germušku 

• určuje za overovateľov zápisnice:     Ľubomíra Marcina 

Petra Husovského 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 3 Schválenie zverejneného programu 

 

Starosta obce prítomných oboznámil so zverejneným programom. Prítomní poslanci 

program nepripomienkovali a pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 233/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje zverejnený program rokovania. 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 4 Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OcZ zo dňa 09. 07. 2024 

 

Starosta obce prečítal schválené uznesenia a v krátkosti informoval o ich plnení. 

K uzneseniu Woel s.r.o. o odkúpenie časti pozemku KN C parc. č. 1822/1 k.ú. Fintice časť 

Gribľovec – osobne sme pozemok spolu s členmi stavebnej komisie navštívili, ide o pozemok 

plný vzrastlých drevín, existujúci odvodňovací kanál bol plný vody. Obec požiadala SVP, š.p. 

a Hydromeliorácie, š.p. o vyjadrenie vo veci zámeru Woel s.r.o.. Zatiaľ sme obdržali iba 

stanovisko od SVP, š.p., ktoré poukázalo na skutočnosť, že ide o správu majetku 

Hydromeliorácie, š.p., ktoré sa musia vyjadriť. Po obdržaní stanoviska od tejto inštitúcie sa 

k uzneseniu vrátime. Ostatné uznesenia boli splnené, poslanci pristúpili k hlasovaniu: 

 

●  Uznesenie č. 234/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie stav plnenia uznesení zo zasadnutia 

Obecného zastupiteľstva obce Kapušany konaného dňa 09. 07. 2024. 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 
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K bodu 5 Správa ZŠ s MŠ Kapušany o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch 

a podmienkach za šk. rok 2023/2024 

 

Starosta obce odovzdal slovo p. riaditeľke ZŠ s MŠ Kapušany PaedDr. Marcele 

Kertysovej, ktorá prítomných v krátkosti informovala o predkladanom dokumente.  

P. riaditeľka- hodnotiaca správa bola odporúčaná Radou školy pri ZŠ s MŠ Kapušany, 

bola prerokovaná aj v pedagogickej rade, poslancom bola odoslaná na preštudovanie, OcZ ju 

schvaľuje. 

Materskú školu navštevovalo v min. šk. roku 97 detí, 1 dieťa malo individuálny plán. 

Financovanie MŠ bolo zložité z dôvodu  zníženého koeficientu na 1 žiaka a v súvislosti 

s daným počtom detí v jednotlivých triedach, príspevky od štátu boli nepostačujúce. Vďaka 

legislatívnej zmene, ako aj kladnému stanovisku RÚVZ Prešov došlo k pozitívnej zmene – 

schválený max. počet detí v triede je 24, od nového šk. roka máme otvorených 5 tried a v MŠ 

pracuje 10 pedagógov. Ide o citeľný rozdiel v oblasti financií (viac detí v triede = menej 

učiteľov a menej mzdových finančných nákladov). MŠ aktuálne navštevuje 111 detí. 

Základná škola –  v min. šk. roku ju navštevovalo 596, v ŠKD 171 detí v 7 oddeleniach. 

Tento šk. rok máme 616 detí, v ŠKD 181 detí v 7 oddeleniach. Prvý ročník bol zadelený do 2 

tried, ostatné ročníky sú po 3 triedy, v 5. ročníku sme žiakov rozdelili do 4 tried. Z dôvodu 

vyššieho počtu žiakov zvyšujeme počty tried - učebňa chémie sa stala kmeňovou triedou, malá 

telocvičňa a jazykové učebne rovnako. Ako odborné učebne boli ponechané iba počítačové 

triedy. Zlepšili sa nám výchovno-vzdelávacie výsledky, aj vďaka spolupráci s odbornými 

zamestnancami školy a obce došlo k zlepšeniu dochádzky u marginalizovaných rómskych 

komunít.  

Nové projekty – moduly Golfujeme v škole, Čítame pre radosť, spolupráca Lidl pomáha 

Zeleným školám – skrášlili sme interiér a exteriér školy výsadbou kvetov a zelene. Erasmus -  

- naše učiteľky v prvom kurze navštívili Španielsko. Predpokladáme, že v rámci Erasmu 

vycestujú vybraní žiaci do Fínska. Zelená škola – schválený bol akčný plán v rámci projektu, 

chceme opäť získať Zelenú vlajku, ktorú škola po covidovom období neobhájila. 

Novinkou je zriadenie Školského parlamentu – uskutočňujú sa pravidelné mesačné 

stretnutia členov parlamentu, kde sa riešia aktuálne problémy v triedach, navrhujú sa nové 

podujatia ako. napr. ples deviatakov a pod.. 

Vďaka firme Fpt Slovakia s.r.o. (p. Lenke Prevužňákovej), bolo do kabinetov zakúpené 

nové nábytkové vybavenie, obec Proč a obec Lada nám zapožičali stoličky a lavice, ktoré sa 

pre obce po zrušení ich miestnych škôl stali prebytočnými. Zrekonštruovali sme Pavilón A – 

zrealizovala sa celoplošná oprava dlažobnej podlahy za PVC, oprava vnútorných 

omietok, hygienická maľba a výmena šatníkových skriniek. Oprava malej telocvične bola 

náročnejšia, ako bolo predpokladané. Museli byť zrealizované nové omietky, nové sanačné 

maľby a novú podlahu – vznikli náklady, s ktorými sa nepočítalo. Úder blesku počas prázdnin 

nám spôsobil značnú škodovú udalosť - poškodenie hromozvodov, počítačov, routerov, 

kamerového systému... Bohužiaľ sme zistili, že platná poistka školy nezahŕňa všetky vyššie 

uvedené škody. Náklady po škodách spôsobených bleskom musela znášať škola. Zrealizovali 

sa nevyhnutné opravy a nové elektroinštalácie – čo bol tiež nepredvídaný finančný náklad. 

Súbežne sme realizovali havarijný stav podlahy veľkej telocvične. Časť z rezervy 13 000,00 

EUR, ktorá bola plánovaná na spolufinancovanie opravy jej havarijného stavu bola použitá na 

financovanie škôd po údere blesku. Finančné prostriedky ktoré máme k dispozícii budú použité 

na spolufinancovanie telocvične, peniaze na jej vymaľovanie nemáme. Rozhodli sme sa preto, 

že telocvičňa bude fungovať bez hygienickej maľby. Vymaľovanie telocvične zrealizujeme keď 

sa nám podarí získať potrebné financie.  Veľkým plusom pre žiakov je existencia SZUŠ 

Kapušany a ŠAM, čo vítajú hlavne rodičia – ich deti nemusia cestovať napr. do mesta Prešov 

z dôvodu návštevy umeleckej školy a športovej krúžkovej činnosti. Máme ponuku aj pre MŠ, 
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kde začne pôsobiť Detská Kids akademy, Eboníček, novinkou bude kurz anglického jazyka. 

V škole máme bohatú krúžkovú činnosť – aktuálne je to 20 krúžkov. Ponechávam priestor na 

diskusiu: 

P. Revay – v prípade škodovej udalosti teda neboli refundované náklady z poistky? 

Riaditeľka školy – nie, ako som uviedla, existujúca poistka ZŠ s MŠ Kapušany nepokrývala 

túto škodovú udalosť. Poučením zo situácie bolo, že sme ihneď nainštalovali prepäťové ochrany 

elektrických zariadení, aktualizovali sa revízie bleskozvodov, elektroinštalačných zariadení. 

V budúcom roku nás čaká revízia tepelných čerpadiel. Nechali sme si zhotoviť novú poistku s 

výhodnejšími poistnými podmienkami. Doplnil starosta obce – aj obec mala v rovnakom 

období škodovú udalosť, našťastie poistka obce zahŕňala aj úder blesku, takže opravu 

poškodených kamier v parku a verejného rozhlasu sme pokryli poistnou udalosťou. 

Starosta obce doplnil situáciu k zvyšovaniu kapacity ZŠ s MŠ Kapušany - počty žiakov 

na škole každoročne pribúdajú, kapacitne nevyhovujúce sú kabinety, chýbajú triedy na 

vyučovanie. Obec ako zriaďovateľ školy preto vyčlenila z rozpočtu finančné prostriedky na 

vypracovanie projektovej dokumentácie na rozšírenie kapacity školy. Záverom by som v rámci 

tohto bodu rád poďakoval aj učiteľom, ktorí dosiahli so žiakmi mimoriadne úspechy 

a zviditeľnili tak svoju školu a obec. Veľmi ma teší aj nový športový areál v parku, ktorý 

využíva škola na svoje aktivity, krúžkovú činnosť a pod.. 

Doplnil p. Petrovský – chcem upozorniť, že dochádza k zmene zákona č. 245/2008 Z.z. 

Školský zákon. Zmena zákona je aktuálne v medzirezortnom pripomienkovaní. Navrhovaná 

právna úprava zakazuje dvojzmennú prevádzku školy a malo by platiť, že školy nebudú 

povinné prijať dieťa do tzv. spádovej školy. V praxi by to pre ZŠ s MŠ Kapušany znamenalo, 

že nebude povinná z kapacitných dôvodov prijať deti mimo trvalého pobytu obce Kapušany. 

P. Germuška – mám otázku na p. riaditeľku – neuvažuje vedenie školy nad tým, aby 

boli oslovené externé jazykové školy, ktoré by mohli na škole pôsobiť? Myslím si, že rodičia 

by to veľmi privítali. Riaditeľka školy – v budúcnosti sa tomu nebránime, aktuálne otvárame 

anglické klubovne v MŠ. Diskusia bola ukončená, poslanci pristúpili k hlasovaniu: 

 

●  Uznesenie č. 235/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje Správu ZŠ s MŠ Kapušany o výchovno-

vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach za šk. rok 2023/2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

V čase 16:35 opustila rokovanie riaditeľka a ekonómka ZŠ s MŠ Kapušany. 

 

K bodu 6 Rozpočtové opatrenie starostu obce Kapušany č. 1/2024 

 

Starosta obce – v júli bolo nevyhnutné pripraviť úpravu Rozpočtu obce rozpočtovým 

opatrením starostu obce, ktorá je v mojej kompetencii. Ide o zmenu v príjmoch a výdavkoch 

v celkovej sume 6 807,00 EUR. Doplnila ekonómka obce Ing. Antolová – najväčšiu položku 

rozpočtového opatrenia tvorí transfer financií od štátu, menšie položky boli presunuté v rámci 

rozpočtu (pokuty, ktoré sú príjmom obce, bankové úroky, príspevok na podporu sociálnej 

starostlivosti). P. Revay – komu bola udelená pokuta? Starosta obce – obec vydáva pokuty 

rodičom záškolákov. V oblasti dopravy sme mali 2 obdobné prípady, kedy obec ako správny 

orgán udelila rozkazom o udelení sankcie za priestupok/pokutu taxislužbám, ktoré 

prevádzkovali svoju činnosť prostredníctvom šoféra, ktorý sa nevedel preukázať preukazom 

vodiča taxislužby. V oboch prípadoch obec udelila sankciu v dolnej hranici 200,00 EUR. 

Diskusia bola ukončená, poslanci pristúpili k hlasovaniu: 
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●  Uznesenie č. 236/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie Rozpočtové opatrenie starostu obce 

Kapušany č. 1/2024. 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

K bodu č. 7 Rozpočtové opatrenie obce Kapušany č. 4/2024 

 

Starosta obce - rozpočet obce je živý dokument, rozpočtové opatrenie č. 4/2024 bolo 

pripravené z dôvodu, že sme hľadali zdroje na vykrytie výdavkov obce. Aktuálne čerpáme 

finančné prostriedky na chod z vytvorenej rezervy obce, keďže čakáme na refundačné platby. 

Ing. Antolová – rozpočtové opatrenie bolo spracované v sume 75 152,00 EUR. V rámci chodu 

obce došlo k mnohým nepredvídateľným výdavkom – napr. oprava krovinorezov, oprava 

obecného auta, rovnako ako oprava obecného traktora. Pokračoval starosta obce – v parku pri 

novom ihrisku musíme zrealizovať spevnenie svahu – dôjde k jeho oddrenážovaniu. Cez 

Kapušany pre všetkých, n.o. budú zakúpené rastliny na výsadbu, aby sa strmý svah 

v budúcnosti nemusel kosiť. Veľkú položku výdajov tvorili aj kultúrne podujatia. Letným 

koncertom sme prekročili stanovený rozpočet na rok 2024. Kultúrna komisia, ktorá zasadá 

pravidelne bude musieť prerokovať situáciu a v budúcnosti sa nevyhneme obmedzeniu 

kultúrnych podujatí, nakoľko sú finančne veľmi náročné. Aktuálne je potrebné dofinancovanie 

položky kultúrne podujatia sumou 12 000,00 EUR, ktorá by mala postačovať na pripravované 

podujatia do konca kalendárneho roka 2024. Posledný koncert Pavla Hammela za účasti cca 

700 platiacich účastníkov ukázal, že cena l0,00 EUR za lístok nie je postačujúca a obec je pri 

príprave stratová. Rovnako napr. 3-4,00 eurové vstupné na KFD je nepostačujúce. Buď 

pôjdeme cestou lokálnych súborov, alebo ak chceme zabezpečiť kvalitnejšie súbory, musíme 

nastaviť aj cenu vstupeniek. 

Doplnil hl. kontrolór obce – možnosťou je nastaviť rozpočet obce tak, aby položka kultúry bola 

dostatočná v rámci pripravovaných kultúrnych podujatí. Druhou vecou je, že sa musí nájsť 

položka, ktorá bude na tento úkor ukrátená. Rozpočtové opatrenie upravuje iba jednotlivé 

položky v rámci rozpočtu obce, celkové hospodárenie obce sa nemení.  

P. Revay – chcel by som bližšie informácie o mikroprojekte SR-Poľsko, čo tvorí položku vo 

výške 6 828,00 EUR? Starosta obce – prešiel nám projekt Interreg Slovensko-Poľsko, ide 

o pokračovanie projektu Bohatier z Maglovca. Úvodnou aktivitou v rámci tohto projektu je, že 

zástupcovia obce 19. 10. 2024 vycestujú do Poľska. Ďalšou aktivitou budú podujatia 

v budúcom roku na Kapušianskom hrade za účasti partnerov z Poľska. Spolufinancovanie 

projektu je vo výške 20%. V rámci cezhraničnej spolupráce bola obec úspešným žiadateľom 

v 2 prípadoch, v oboch prípadoch ide o refundačné projekty (druhý projekt sa bude realizovať 

v roku 2025). Žiadosť o refundáciu podáme ešte v tomto roku. Nevieme však predpokladať, 

ako rýchlo dôjde k refundácii finančných prostriedkov v rámci projektu. Navýšenie bolo 

v položke projektové dokumentácie - zhotovenie projektovej dokumentácie na realizačný 

projekt nadstavby ZŠ s MŠ Kapušany. Prebieha stavebné konanie, po vydaní stavebného 

povolenia bude dodaný realizačný projekt.  

Diskusia k bodu bola ukončená, poslanci pristúpili k hlasovaniu: 

 

●  Uznesenie č. 237/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje Rozpočtové opatrenie obce Kapušany                              

č. 4/2024. 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

V čase 16:55 hod. opustila zasadnutia ekonómka obce Ing. Antolová. 
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K bodu č. 8 Zmluva o budúcej kúpnej zmluve pre VVS, a.s. Košice na pozemok pod 

čerpacou stanicou ČS 2 v rámci stavby „FINTICE – Vodovod, kanalizácia a ČOV“ 

 

Starosta obce – poslancom bol odoslaný návrh zmluvy, ktorú obci doručila 

Východoslovenská vodárenská spoločnosť, a.s. Košice. Obec VVS, a.s. informovala, že predaj 

majetku obce musí byť v súlade s platnou legislatívou a preto je dnes potrebné schváliť zámer 

predaja. Ide o stavbu vo verejnom záujme – Fintice – Vodovod, kanalizácia a ČOV, obec 

Kapušany tam vlastní pozemok, kde je naplánovaná prečerpávacia stanica kanalizácie. 

Navrhovaná cena je 1,00 EUR,  keďže ide o verejnoprospešnú stavbu. Po schválení uznesenia 

obec vyzve VVS, a.s. na vyhotovenie geometrického plánu. Následne bude pripravený zámer 

predaja majetku obce, ktorý bude zverejnený v súlade so zákonom po dobu 15 dní. Až po tomto 

procese bude možné schváliť predaj majetku obce prostredníctvom zmluvy o budúcej kúpnej 

zmluve.  

 

●  Uznesenie č. 238/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje  zámer predaja z dôvodu osobitného zreteľa 

a to výstavby verejnoprospešnej stavby výstavby kanalizácie, časti nehnuteľnosti  

nachádzajúcej sa v katastrálnom území Fintice, obec Fintice, okres Prešov, zapísanej v katastri 

nehnuteľností na parc. KN „C“ č. 1401/1, LV č. 1964 v nasledovnom rozsahu: 

 

LV č.   Parc.č.      Výmera m2     Druh pozemku        v podiele 

1964             1401/1          1662                Ostatné plochy               1/1 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 9. Zmluva o zriadení vecného bremena v prospech VVS, a.s. Košice, k 

vybudovaniu verejnej kanalizácie v rámci stavby: „Fintice kanalizácia“ 

 

     Starosta obce – aj v tomto bode bola obec oslovená VVS, a.s. Košice vo veci zriadení 

vecného bremena v jej prospech. Ide o vybudovanie verejnej kanalizácie v rámci stavby Fintice 

kanalizácia. V tomto prípade bol vyhotovený geometrický plán, po schválení uznesenia 

prebehne zápis ťarchy na pozemku vo vlastníctve obce. Rovnako ide o verejnoprospešnú stavbu 

kanalizácie.  

 

●  Uznesenie č. 239/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje zriadenie vecného bremena oprávnenému 

z vecného bremena – Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. Košice, v súlade so 

Zmluvou o zriadení vecného bremena k vybudovaniu verejnej kanalizácie v rámci stavby: 

„Fintice kanalizácia“.  Vecné bremeno bude zriadené na parcelách vo výlučnom vlastníctve 

obce Kapušany. Ide o nehnuteľnosti nachádzajúcich sa v okrese: Prešov, k.ú.: Fintice, 

zapísaných v katastri nehnuteľností Okresného úradu Prešov katastrálny odbor na: 

  

LV č. Parcela   Druh pozemku 
Výmera 

m2 
Podiel 

1964 

KN-C č. 1394/1 Zastavaná plocha a nádvorie 3716 1/1 

KN-C  č. 1394/2 Zastavaná plocha a nádvorie 51 1/1 

KN-C č. 1400/1 Zastavaná plocha a nádvorie 95 1/1 

KN-C č. 1401/1 Ostatná plocha 1662 1/1 

KN-C č. 1401/3 Ostatná plocha 411 1/1 

KN-C č. 1402 Ostatná plocha 262 1/1 
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Zriadenie vecného bremena bude zrealizované z dôvodu, že cez špecifikované parcely 

prechádza verejná kanalizácia vybudovaná v rámci stavby: „Fintice kanalizácia“ v správe 

Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. Košice. Vecné bremeno sa zriaďuje na 

častiach zaťažených nehnuteľností  tak, ako je to zakreslené v geometrickom pláne                                    

č. 43891543-52/2023 vyhotoveného dňa 30.11.2023 firmou ALBAGEO s.r.o. geodetické 

práce, Na Stebníčku 619/43, 086 33 Zborov a overeného dňa 18.12.2023 Okresným úradom 

Prešov, katastrálny odbor pod č. G1-2144/2023. Vecné bremeno bude zriadené za 1,00 EUR 

(slovom jedno euro). 

Za uvedené uznesenie hlasovali: 7 

Proti schváleniu zmluvy hlasovali: 0 

V Kapušanoch, dňa 19. 09. 2024 

 

K bodu 10. Zmluva o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena pre SVP, š.p. k stavbe: 

„Rekonštrukcia cestného mosta v obci Kapušany“ 

 

Starosta obce - jedná sa o most vedúci cez vodný tok Sekčov. Do projektového zámeru 

obec zadala zámer jeho rekonštrukcie. Slovenský vodohospodársky podnik, š.p. vyžaduje 

uzatvorenie Zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena s 1-razovou odplatou 

300,00 EUR za zriadenie vecného bremena. SVP, š.p. navrhla aj alternatívu ročnej odplaty 

100,00 EUR. Obec si zvolila 1-razovú odplatu. Zriadenie vecného bremena bude môcť byť 

využité aj v prípade, že by obec bola neúspešným žiadateľom o projekt rekonštrukcie cestného 

mosta.  

V rámci rekonštrukcie mosta plánujeme znovuspojazdniť odvodnenie mosta, ktoré je 

zaasfaltované a spôsobuje devastáciu rímsy mosta. Je potrebné odfrézovať most, zrealizovať 

nové rímsy, zábradlie. Most je staticky v poriadku. P. Revay upozornil na havarijný stav 

miestnej komunikácie smer ku Kapušianskemu hradu pri ul. Severná, Urbárska. Starosta obce 

– obec eviduje nevyhovujúci stav týchto miestnych komunikácií, do budúcna bude hľadať 

možnosti financovania a nevyhnutných realizácií opravy a údržby ciest v rámci obce. Poslanci 

pristúpili k hlasovaniu. 

 

●  Uznesenie č. 240/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje Zmluvu o budúcej zmluve o zriadení vecného 

bremena pre SVP, š.p. k stavbe: „Rekonštrukcia cestného mosta v obci Kapušany“.  

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu 11. Žiadosti: 

Žiadosť o predĺženie platnosti  nájomnej zmluvy  v 18 b.j.  v obci  Kapušany 

 

 Starosta obce – žiadateľka splnila všetky podmienky opätovného pridelenie obecného 

nájomného bytu.  

 

●  Uznesenie č. 241/5/2024 

Obecné  zastupiteľstvo  v Kapušanoch súhlasí s predĺžením platnosti  nájomnej zmluvy  v 18 

b.j.  v obci  Kapušany na dobu určitú 3 roky s možnosťou opakovaného predĺženia zmluvy 

o nájme bytu  pre  pani Editu Dufalovú   od 01. 12. 2024 do 30. 11. 2027. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 



8 
 

Žiadosť o schválenie príspevku na prevádzku zariadenia opatrovateľskej služby NsP Sv. 

Jakuba, n.o., Bardejov 

Starosta obce – v zariadení máme 1 klienta, navrhovaná poskytovaná suma je 100,00 EUR. 

 

●  Uznesenie č. 242/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch schvaľuje v zmysle zákona č. 448/2008 o sociálnych 

službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní 

(živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov §75 bod 12, žiadosť o poskytnutie 

finančného príspevku vo výške 100,00 EUR na jedného prijímateľa sociálnej služby mesačne 

na prevádzku zariadenia opatrovateľskej služby NsP Sv. Jakuba, n.o., Bardejov. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

K bodu č. 12 Rôzne informoval starosta obce: 

 

Určenie zástupcu starostu obce počas neprítomnosti  

 

Starosta obce – na predchádzajúcom zasadnutí OcZ 9. 7. 2024 som z dôvodu 

neprítomnosti p. Kasalovej (bola odcestovaná mimo územia SR) určil na nevyhnutnú dobu ako 

zástupcu starostu p. Renátu Maňkošovú. V   Uznesení č. 228/4/2024 bola odvolaná p. Kasalová 

a v Uznesení č. 229/4/2024 menovaná od 4. 7. 2024 p. Maňkošová. P. Kasalová už vykonáva 

od 12. 8. 2024 opäť funkciu zástupcu starostu obce, potrebné je prijať 2 pripravené uznesenia: 

 

●  Uznesenie č. 243/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie rozhodnutie starostu obce o odvolaní 

Renáty Maňkošovej z funkcie zástupcu starostu obce k 12. 08. 2024. 

 

Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

●  Uznesenie č. 244/5/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Kapušanoch berie na vedomie rozhodnutie starostu obce o poverení 

zástupcu starostu Mgr. Ireny Kasalovej, MBA, Dis. art. na obdobie od  12. 08. 2024 v písomne 

určenom rozsahu bez pripomienok. 
Hlasovanie poslancov: 

ZA: 7/7  PROTI:0   ZDRŽAL SA: 0 

 

Starosta obce k bodu rôzne: 

• Oprava havarijného stavu telocvične ZŠ s MŠ Kapušany – obec prisľúbila ZŠ s MŠ 

Kapušany finančné prostriedky v rámci rozpočtového opatrenia na predchádzajúcom 

OcZ s tým, že obec  financuje investíciu a škola ich obci vráti. 

• Kultúrny dom – včera sa uskutočnil kontrolný deň, zateplenie fasády budovy bolo 

ukončené. Obec rieši situáciu ako postupovať v súvislosti s napojením odkvapových rúr 

a chodníkov. Vyriešiť sa musí vstup do sály KD, ktorý môžeme zrealizovať 

asfaltovaním väčšieho celku. Jedným z návrhov je realizácia zámkovej dlažby pred 

vstupom do budovy, všetko je otázka financií. Nechali sme si vypracovať nezávislú 

cenovú kalkuláciu a vyberieme najvhodnejšie riešenie. Rovnako problém vznikol aj 

v prístupovej komunikácii pri KD smerom k rodinnému domu p. Slávikovej – čo 

s daným úsekom? Existujúci asfalt je v zlom technickom stave, prechádza tadiaľ auto 

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/1991/455/
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zberovej spoločnosti, je tu len tenká vrstva asfaltu, robia sa preliačiny a časom dôjde 

k väčšej deštrukcii cesty. Uvidíme, čo bude v našich silách a ako budeme postupovať.  

• Ďalšou menšou investíciou obce je oprava kanalizačného poklopu na ceste zjazd z I/18 

smer ul. Tehelná, ktorý  je v dezolátnom stave. Jeho oprava je nevyhnutná. Cena 

poklopu je 600,00 EUR, ide o atypický poklop.  

• Obec aktuálne osadzuje dopravné značky v súlade s projektom Aktualizácia 

dopravného značenia v obci Kapušany. Osádzanie značiek na miestnych 

komunikáciách realizujú zamestnanci OcÚ referátu údržby a opráv. 

• Obec bola úspešným žiadateľom v rámci Projektov Interreg. Došlo k podpisu Zmluvy 

o poskytnutí príspevku v sume 79 509,65 EUR na malý projekt Bohatier z Maglovca 2. 

etapa so spoluúčasťou obce 20 %. V ďalšej výzve cezhraničnej spolupráce SR-Poľsko 

bol úspešný projekt zameraný na spoločné iniciatívy skupín dôchodcovia, hasiči, 

výmena študentov škôl a pod.. Spoluúčasť obce v tomto projekte je 8 %, realizovať sa 

bude v roku 2025. 

• Starosta sa zúčastnil pracovného stretnutia so spoločnosťou Kosit, a.s., ktorá v budúcom 

roku bude s najväčšou pravdepodobnosťou zabezpečovať zber komunálneho odpadu 

z domácností. Spoločnosť Kosit, a.s. v tomto roku odkúpila firmu Fúra, s.r.o. a bola 

iniciátorom stretnutí štatutárov obcí.  Stretnutia sa zúčastnili starostovia z regiónu, ktorí 

mali podpísanú zmluvu so spoločnosťou Fúra,s.r.o. Už teraz je jasné, že poplatky za 

komunálny odpad sa budú zvyšovať aj z dôvodu zavedenia novej legislatívy – 

mechanicko-biologickej úpravy zmesového komunálneho odpadu (za účelom získania 

podrvenej druhotnej suroviny, odseparovanie jednotlivých zložiek odpadu a s tým 

súvisiacej redukcii materiálu uskladneného na skládku). Obec musí obstarávať službu, 

ktorá bude pozostávať z úpravy odpadu pred jeho uložením na skládku odpadu. Kosit, 

a.s. je pripravená na novú legislatívnu povinnosť, ale v súčasnosti nie je jasné, o koľko 

vďaka tomu stúpne uloženie odpadu na skládke. Veľkým problémom obce je aj 

množstvo objemného a drobného stavebného odpadu, ktorí prinášajú občania na zberný 

dvor. Tento odpad zhoršuje mieru vytriedenia obce, občania prinášajú 

nekontrolovateľné množstvá a kontajner sa naplní aj po jednom zbernom dni. Už sme 

upovedomili pracovníka zberného dvora, že občania nemôžu priniesť akékoľvek 

množstvo drobného stavebného odpadu. V budúcnosti problém vyrieši spoplatnenie za 

prevzatie drobného stavebného odpadu. Záverom konštatujem, že v mesiaci november 

2024 bude situácia v odpadovom hospodárstve jasnejšia hlavne čo sa týka cien.  

• Park sv. Cyrila a Metoda – firma Ing. Martin Kolník - Veles (arboretista) zhodnotil stav 

drevín v parku. Zo stromov je na výrub určených 12 stromov, borovica nachádzajúca sa 

pri ceste II/545 vyžaduje urýchlený výrub. Chceme ho uskutočniť čo najskôr, musíme 

zvoliť vhodný postup (ide o strom pri hlavnej ceste).  

• Obdržal som e-mail od p. Ladislava Kokošku, ktorý navrhol udelenie ocenenia 

Čestného občianstva pre bývalú riaditeľku ZŠ s MŠ Kapušany p. Janku Šimovú. Keďže 

Štatút udeľovania ocenení obce Kapušany stanovuje zasielanie návrhov na Čestné 

občianstvo do 30. 6. bežného roka, navrhovateľ bude oboznámený s tým, že jeho návrh 

na udelenie ocenenia bude predložený poslancom na schválenie v roku 2025. 

• Obdržal som e-mail od p. Stanislava Maňkoša, ktorý poukazuje na nedisciplinovanosť 

psíčkarov pri venčení (neupratovanie psích exkrementov, ktoré znečisťujú cesty 

a zelené plochy obce). Aj keď p. Maňkoš navrhuje sankcionovanie majiteľov psov, 

vymožiteľnosť je v tomto prípade veľmi náročná. Obec pripraví oznamy, ktoré budú 

zverejnené na internetovej stránke obce a na úradnej tabuli a osvetou sa pokúsime 

o nápravu stavu. Aj touto cestou vyzývam majiteľov psov, aby si riadne plnili svoje 

povinnosti a po svojom psovi pri venčení exkrementy upratovali. 
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• Uvažujeme o zvolaní verejného zhromaždenia obyvateľov obce s predpokladaným 

termínom v zimných mesiacoch. Možnosťou je aj stretnutie obyvateľov s poslancami 

OcÚ v rámci lokalít, alebo spoločným verejným zhromaždením v KD. Ešte túto otázku 

prerokujeme a dohodneme sa na najvhodnejšom riešení 

• Ubehli 3 roky ako sa obyvateľom odovzdali kompostéry do domácností. Občania spolu 

s kompostérom podpísali protokol o jeho prevzatí, ako aj čestné vyhlásenie o tom, že 

budú biologicky rozložiteľný odpad separovať prostredníctvom odovzdaných 

kompostérov. V súlade s legislatívou je potrebné tieto čestné vyhlásenia aktualizovať 

každé 3 roky. Distribuovať čestné vyhlásenia občanom by mohli aj poslanci OcZ,  alebo 

obec pristúpi k distribúcii vyhlásení do novinových schránok. Občania ich po podpise 

doručia obratom na OcÚ. 

• 5. 10. 2024 sa uskutoční podujatie súťaž vo varení guľášu spojený s 2. ročníkom behu 

po obci Kapušianska 5-ka. Prosím poslancom, aby sa do podujatia zapojili, min. rok 

ukázal, že išlo o vydarenú akciu. 

 

Priestor pre poslancov: 

P. Germuška – chcem poukázať na problém parkovania v Parku sv. Cyrila a Metoda pri Klub 

15, autá vchádzajú priamo k zariadeniu (aj autá, ktoré nie sú klientmi Tenis klubu 15). Nemôže 

obec  osadiť dopravnú značku zákaz vjazdu okrem dopravnej obsluhy? Starosta obce – 

kontaktoval som dopravného inžiniera vo veci odborného posudku pri osadzovaní niektorých 

dopravných značiek. Dopravného inžiniera som kontaktoval aj z dôvodu prejazdu vozidiel cez 

ul. Poštová. Autá si skracujú prejazdom cez ul. Poštová a Cintorínska vjazd smer  Prešov. Opäť 

však musím konštatovať, že ani osadenie dopravnej značky problém nevyrieši, keďže vodiči sú 

nedisciplinovaní. Problém pri Tenis klube 15 by mohlo vyriešiť opätovné uzamykanie 

existujúcej rampy, ktorá sa nachádza pri telocvični (aby mohlo byť zabezpečené plynulé 

zásobovanie Klubu 15, môže sa na rampu osadiť kódovací zámok). Zvážime vhodné možnosti 

riešenia týchto problémov. 

P. Revay – všimol som si na stránke ZMOS, že obciam od štátu nechodia podielové dane 

v sľúbenom objeme. Ako je na tom naša obec? Starosta obce: aktuálne máme poukázané nižšie 

podielové dane v objeme -15 000,00 EUR, uvidíme, ako sa vyvinie situácia do konca 

kalendárneho roka. Celkovo konštatujeme, že situácia v samosprávach nie je jednoduchá 

a finančných prostriedkov na chod obce je nedostatok. 

P. Revay – bol som účastný situácie, kedy autá zablokovali vjazd k rodinným domom na ul. 

Cintorínska pri Dome smútku. Možno by situáciu vyriešil nápis na plote cintorína, že na danom 

úseku je zákaz zastavenia motorových vozidiel. Viem, že ide iba o účastníkov sv. omší, 

prípadne pohrebov. Napriek tomu sa stáva, že rezidenti danej lokality majú zabránený vjazd do 

svojho domu z dôvodu parkujúcich áut. Starosta obce – myslím, že situácia sa čoskoro vyrieši 

tým, keď budú obnovené sv. omše v Kostole sv. Martina. P. Revay – ešte sa chcem spýtať, či 

obec nemôže požiadať správcu cesty II/18 smer Prešov – pri vjazde na ul. Cintorínska je 

povolená rýchlosť pre motorové vozidlá 70-ka, ide o nebezpečný úsek hlavne teraz, keď veľa 

vodičov ide na omšu a chce z hlavnej cesty odbočiť k Domu smútku na ul. Cintorínska. Autá 

rozbehnuté 70 km rýchlosťou neumožňujú bezpečný vjazd - ide o prudkú zákrutu, ktorá 

vyžaduje značné spomalenie vozidla. Starosta obce – Krajský dopravný inšpektorát, ktorý 

schvaľuje dopravné značenie na cestách I. a II. triedy nie je naklonený tomu, aby premávka 

bola plynulá hlavne v úsekoch, pozdĺž ktorých je chodník. Značky sú osadzované na základe 

projektov dopravného značenia a ich osadenie je schvaľované kompetentnými orgánmi. 

Zistíme možnosť u dopravného inžiniera keď príde k ostatným podnetom. 

 

P. Namešpetra – p. Jánovi Slávikovi bolo v minulosti (17. 10. 2022) udelené ocenenie obce in 

memoriam. Navrhujem osadiť ocenenému obdobnú tabuľu, aká je nainštalovaná na budove 
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obecného úradu (sklenená tabuľa Ján Karský). Starosta obce – nebránim sa tomu, môžeme 

preveriť, kto by vedel zhotoviť rovnakú tabuľu a nechať ju ocenenému p. Jánovi Slávikovi 

vyhotoviť. 

 

P. Petrovský  - chcem obec upozorniť, že aktuálne došlo k zmene/zníženiu jednotkového 

koeficientu na žiaka na rok 2024. V zmysle Východiskových štatistických údajov a podielu 

obcí na výnose dane z príjmov fyzických osôb pre rok 2024 (prognóza jún) uverejnených na 

webovom sídle Ministerstva financií SR v januári 2024 je hodnota jednotkového koeficientu v 

sume 104,30 EUR. Predpokladaná hodnota jednotkového koeficientu je pre obecnú 

samosprávu dôležitá, pretože znamená prognózovanú ročnú sumu pripadajúcu na jedného 

prepočítaného žiaka základnej umeleckej školy, dieťaťa materskej školy a školského 

zariadenia. Na základe predpokladanej hodnoty jednotkového koeficientu si vie obec vypočítať 

celkovú predpokladanú sumu finančných prostriedkov, ktoré má dostať z výnosu dane z 

príjmov do svojho rozpočtu. Z dôvodu zlepšenia finančnej situácie obce môže samospráva 

pristúpiť k zníženiu výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na dieťa a žiaka 

v škole a v školskom zariadení SZUŠ Kapušany. Znížením jednotkového koeficientu na 

jedného žiaka obec zákonite od štátu obdrží ponížené finančné prostriedky z podielových daní. 

Uvažuje sa o zmene rozpočtu do konca roka 2024 pre organizácie, ktorých sa to týka – MŠ a 

SZUŠ? Starosta obce – situácia v MŠ sa vyrieši tým, že materské školy bude od 1. januára 2025 

financovať štát, doteraz boli na zodpovednosti miest a obcí.  V praxi to bude znamenať, že obec 

už nebude riešiť financovanie MŠ (ktoré v súčasnosti financuje prostredníctvom tzv. 

originálnych kompetencií z podielových daní). Čo sa týka úpravy pridelených finančných 

prostriedkov prepočítame si príjem a zvolíme postup. 

 

K bodu 14 Záver    

 

Starosta obce v závere zasadnutia poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí                            

a v čase 18:25 hod. ukončil rokovanie. Najbližšie zasadnutie OcZ je naplánované na 14. 11. 

2024. 

 

 

 

        ____________________ 

              Ing. Ján Zemčák 

         starosta obce Kapušany     

 

 

 

Overovatelia:  Ľubomír Marcin    __________________ 

 

Peter Husovský    __________________ 

   

 

Zapísala: Mgr. Magdaléna Verčimáková   __________________ 

Kapušany 19. 09. 2024  

Príloha Prezenčná listina 

zverejnená: 03. 10. 2024 

zvesená: 18. 10. 2024 

zverejnila: Mgr. M. Verčimáková 


